



**DISTRIKT 12**  
**DANSK RIDE FORBUND**  
distrikt12-drf.dk

Møde/Dato:	Distriktsrådsmøde søndag den 5/1 - 2025 kl. 12:00-15:00
Indkaldte:	Distriktsbestyrelsen samt distriktsråd-repræsentanter fra alle klubber under Distrikt 12 link til tilmelding pga. forkost:  <a href="https://forms.gle/VQodNhxWJXdqhBRH8">https://forms.gle/VQodNhxWJXdqhBRH8</a>
Referent:	

Pkt.	Beskrivelse	Diskussion, handling og beslutning	Ansvar
A.	<b>Fremmødte klubber</b>	HUSK - alle klubber er inviteret til distriktsrådsmøderne. Der er ikke mødepligt, men der opfordres kraftigt til at komme og dele jeres klubs holdninger og meninger.	
B.	Valg af ordstyrer		
C.	Godkendelse af seneste referat	Sidste møde referat kan læses her: <a href="https://www.distrikt12-drf.dk/?p=54131">https://www.distrikt12-drf.dk/?p=54131</a>	
1.	Nyt fra formanden	<ul style="list-style-type: none"><li>DISU opdatering<ul style="list-style-type: none"><li>-mødet sidste gang gik meget på hvad har den nye bestyrelse af tanker og hvad vil de først arbejde med.</li><li>-der efterspørges uddannelse af officials og videreuddannelse af dem.</li><li>-der er ønske fra DISU om mere inddragelse når B-stævner har mange C-klasser</li><li>-DISU skal til næste møde arbejde med forretningsorden.</li><li>-vi påbegynder at lave fællesskema over D-stævner</li></ul></li><li>gennemgang af de vigtigste reglements rettelsers for stævne arrangør<ul style="list-style-type: none"><li>- hvordan forholder man sig til at der kun må springes når der er TD tilstede, hvis TD er på</li></ul></li></ul>	Eva



## DISTRIKT 12 DANSK RIDE FORBUND distrikt12-drf.dk

		<p>tlf? Eva tager spørgsmålet med til officials møde d. 11/1</p> <ul style="list-style-type: none"><li>- det præsenteret forslag med at lave en fælles startliste for afd. A og B for at tilgodese rytternes starttider i dressur (afprøvet hos SIR i uge 1) hvorefter man så splitter resultaterne. Eva tager spørgsmålet med til officials dag om det kan accepteres at man gør det på denne måde.</li><li>• planlægning af D12's stævne regler<ul style="list-style-type: none"><li>-forslag om at vi til næste DR-møde stemmer om forslag til evt. hæve C-start gebyr fra 2 til 3 kr. pr start og foreslag om at der laves højere gebyr evt. 4 kr pr start hvis det er klasser som afholdes man-tor. og så nedsætte TD betaling xxx antal kr. ( det prøver D12 lige at regne på). D12 sammensætter et par forslag som der kan stemmes om til næste møde</li><li>- ønske om at alle klubber kunne blive enig om at tage evt, 1,5-x indskud ved eftertilmelding, dette vil dog kun virke hvis der er en konsekvens hvis klubberne ikke overholder dette . der er forslag om at der kunne gives 1-2 advarsler, efterfulgt af en karantæne for afholdelse af stævner. Der er enighed om at det nok skal stå i DRF's regler før det har virkning nok.</li><li>- ønske om at reducere udgifterne for nye ryttere, D-licens er stadig for dyr. hvis ikke DRF vil sænke licens pga. økonomi, kunne distrikterne så yde et tilskud. Kunne være ved ansøgning evt. til første gangs køb.</li><li>-der er ønske om genindførelse af en eller anden slags stævne tilrettelæggelse kursus igen, som minimum til D-arrangør så de ikke mister lysten undervejs.</li><li>-D12 opfordre også klubberne til at huske at indsende reglements ændringer. Dette kunne evt. være noget klubberne blev fælles om at beslutte hvilke punkter de hver især skulle indsende rettelse på. Jo flere rettelse der kommer ind, jo større effekt har det.</li></ul></li></ul>	
--	--	---	--



## DISTRIKT 12 DANSK RIDE FORBUND

distrikt12-drf.dk

2.	Nyt fra kassereren/økonomi	opdatering på økonomi	Rikke
3.	Nyt fra stævneudvalget	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Sidste frist for ansøgning af C-terminer er d. 29/12</li> <li>• fordeling af C-terminer ved online møde d. 2/1 kl. 19:30</li> <li>• herefter åbnes der for ansøgning af D-terminer -D12 og D11/13 igang sætter et forsøg på at lave en fælleskalender for D-stævner også, tanken er ikke at den skal koordineres i første omgang (måske på sigt) men danne et overblik over hvor der er planlagt D-stævner. D12 har inviteret de andre distrikter i jylland+fyn, til også at indtaste deres terminer i kalenderen.</li> <li>• vi rykker distriktsmesterskabet til uge 20 i 2025</li> <li>• Distriktsmesterskaberne i 2026-2028 -der inviteres til en arbejdsgruppe for hvis distriktsmesterskaberne skal ud i klubberne igen, denne gruppe vil være for klubber som vil være vært i en periode på 3-år.</li> </ul> <p style="color: red;">-der opfordres til at man booker officials i god tid og også gerne informere officials om hvilken rolle de har til stævnet (er man dommer 1, 2 eller 3. Er man banedesigner eller assistent).</p>	
4.	Nyt fra øvrige disciplin-udvalg samt officials	<ul style="list-style-type: none"> <li>• TD ordning fra 1/1 2025 -der køres i 2025 et forsøg med TD ved D-stævne arrangør som ikke afholder C-stævner eller højere. Tanken er at der kommer en TD ud til 1 stævne, dette er gratis for klubben og betales af D12. Klubben og dens frivillige vil blive vejledt af TD under dette stævne.</li> </ul>	
5.	Nyt fra kursusudvalg		Jonas
6.	Sekretær/webmaster		Stine Eva
7.	Bordet rundt	<p><b>Hvad fylder mest hjemme i jeres klub lige nu?</b></p> <p>-Tanken er at gå en tur bordet rundt og høre hvad hver klub har fokus på lige nu.</p>	



**DISTRIKT 12**  
**DANSK RIDE FORBUND**  
distrikt12-drf.dk

		<p><b>-dette punkt udsættes denne gang da der blev brugt mere tid på at snakke stævner, forbedring af stævner og fremtidssikring af stævner.</b></p>	
8.	Eventuelt	<ul style="list-style-type: none"><li>• skal D12 køre cup's ? lidt som når DRF har en cup, hvor der sendes deltager rosetter ud til den arrangerende klub og hvilke klubber ville evt. have gavn af det? -når alle har ansøgt D-terminer, så udsendes der skema til klubberne ang. hvordan D12 kan lave en Cup, hvor der samles point ved D-klasser i distriktet. klubberne kan komme med input til konceptet. Der vil være deltager rosetter fra D12.</li><li>-der efterspørges om nogle ved hver Mette Uldahls rapport om eleskole hestes velfærd ligger og er den færdig?</li><li>-der efterspørges om andre klubber har erfaring med solceller på ridehaller og håndtering af dette?</li></ul>	Eva
9.	Næste møde	<ul style="list-style-type: none"><li>• planlægning af næste års møder -der er enighed om at det årlige jule-møde fremover ændres til et nytårs-møde med frokost spisning og gennemgang af reglements ændringer og afholdes på SOSU østjylland afd. Silkeborg.(hvis det er muligt) - de andre DR-møder prøver vi at rykke ud i klubberne igen, som før i tiden. der bliver lavet noget skema-bookning hvor klubber kan byde ind på at ligge hus til DR-møder. -næste mødedato kommer hurtigst muligt. det forventes at bliver i sidste halvdel af marts.</li></ul>	

Tak for et rigtig godt møde med en masse snakke og vidensdeling.